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Astrid Andersson 

 

Utses att justera Johanna Kvist  
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Kommunstyrelsens protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
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Anslaget tas ned 17 juni 2022 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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§ 151 KFKS 2022/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS, 2022-05-23 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse B 2022-05-18 och 
revisionsrapport 2/2022 - Granskning av 
kommunens miljöarbete inom ramen för 
”Miljösmart kommun” 
KFKS 2022/492 

 

Revisionsskrivelse C 2022-05-18 och 
revisionsrapport – ”Att växa utan att växa” – 
Granskning av kontorsorganisation och 
administration 
KFKS 2022/497 

 

Inbjudningar 
 

Kallelse till årsstämma i Inera AB den 16 juni 2022  
Sista svarsdag 7 juni 2022 

 

Övrigt 
 

Protokoll för KSSU och KSMU från 2022-05-03 
samt protokoll för KSAU och KSVU från 2022-
05-10 

 

Södertörns brandförsvarsförbund: protokoll från 
direktionens sammanträde 2022-05-06 

 

Stockholmsregionens Försäkring AB: protokoll från 
bolagsstämma 2022-05-12 inkl årsredovisning och 
revisionsberättelse 

 

 
- - - - - 
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§ 152 KFKS 2022/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, KS 2022-05-23  

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Godkännande nr 3 av avvikelse från 

exploateringsavtal, Nobelberget, 
Sicklaön 83:33 
KFKS 2010/280-050 

Enhetschef, 
exploateringsenheten 

2022-04-25 

2.  Avtal avseende förtydligande av 
nyttjanderätt enligt 
järnvägsplan vid station Järla 
KFKS 2017/763 

Stadsutvecklingsdirektör 2022-04-20 

3.  Förändring beslutsattestanter inom 
produktionsområdeVälfärd 
samhällsservice från 1 maj 2022  
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör 
Välfärd samhällsservice 

2022-05-01 

4.  Beslutsattestanter 2022 för 
kommunstyrelsen, ansvarskod 
23xxx (natur- och trafiknämnden) 
KFKS 2021/1157 

Trafik- och 
Fastighetsdirektör 

2022-04-01 

5.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
ramavtal för vitvaror, 
KFKS 2022/404 

Enhetschef, Enheten för 
fastighetsförvaltning 

2022-05-04 

6.  Delegationsbeslut för anstånd för 
betalning av faktura 
KFKS 2022/432 

Ekonomi- och 
finansdirektör 

2022-05-06 

7.  Delegationsbeslut för avskrivning 
av fordran  
KFKS 2022/433 

Ekonomi- och 
finansdirektör 

2022-05-06 

8.  Delegationsbeslut för avskrivning 
av fordran 
KFKS 2022/434 

Ekonomi- och 
finansdirektör 

2022-05-06 
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9.  Delegationsbeslut för avskrivning 
oreglerade fordringar  
KFKS 2022/435 

Ekonomi- och 
finansdirektör 

2022-05-06 

10.  Återrapportering av 
delegationsbeslut kränkande 
behandling, trakasserier och sexuella 
trakasserier april 2022 
KFKS 2022/439 

Utbildningsstrateg, 
Verksamhetsstöd, 
Välfärd skola 

2022-05-09 

11.  Beslut om obligationslån genom 
MTN-program, 2022-05-02—2027-
05-02 och 2022-05-02—2028-05-
02,  
KFKS 2022/428, KFKS 2022/429 

Ekonomi- och 
finansdirektör 

2022-05-02 

12.  Förändring av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
skola 2022 
KFKS 2021/1157 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2022-05-11 

13.  Delegationsbeslut för anstånd med 
att betala fakturor  
KFKS 2022/459 

Bitr. enhetschef 
Redovisningsenheten 

2022-05-12 

14.  Delegationsbeslut, Upphandling av 
systemstöd för boendeparkering,  
KFKS 2022/125 

Trafik och 
fastighetsdirektör 

2022-05-17 

15.  Delegationsbeslut avtal om 
tidsbegränsad nyttjanderätt 
parkering 
KFKS 2022/410 
 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling, 
enheten för 
fastighetsförvaltning 

2022-05-02 
 
 
 

16.  Delegationsbeslut avtal 
lokalförsörjning - nya och avslutade 
avtal EFF 2022-05,  
KFKS 2022/137 

Gruppchef 
lokalförsörjning, enheten 
för fastighetsförvaltning 
 

2022-05-18 
 
 
 

17.  Delegationsbeslut bostad sålda 
bostadsrätter 2020 KFKS 2018/848 

Enhetschef enheten för 
fastighetsförvaltning 

2022-03-20 
 

18.  Delegationsbeslut – Deltagande i 
konferensen Hållbar 
Kommun den 19 maj 2022 
KFKS 2022/211 

Kommunstyrelsens 
ordförande 
 
 

2022-04-11 
 
 
 

19.  Delegationsbeslut – Upphandling 
av Filemover  
KFKS 2022/486 

Ekonomi och 
finansdirektör 
 

2022-05-19 
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20.  Delegationsbeslut – Beslut att 
avbryta upphandling av 
kommunvakter,  
KFKS 2022/478 

Stabschef, Enhetschef 
 
 
 

2022-05-19 
 
 
 

21.  Delegationsbeslut – Upphandling 
av utvecklings- och 
förvaltningstjänster Unit4 ERP 
KFKS 2022/487 

Ekonomi och 
finansdirektör 
 
 

2022-05-19 
 
 
 

 
- - - - - 
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§ 153 KFKS 2022/256 

Sammanträdesdagar 2023 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och kommunstyrelsen samt 
kommunfullmäktige 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2023 för sig enligt nedan. 

 
2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 

2023 för sig enligt nedan. 
 

KSSU & KSMU* KSVU & KSAU KS KF 

  16 januari 
 

30 januari 

24 januari* 31 januari 6 februari 
 

20 februari 

7 februari 
 

14 februari 
 

6 mars 
 

20 mars 
 

14 mars* 21 mars 3 april 24 april 
 

4 april 18 april 
 

2 maj 
Tisdag 

15 maj 
 

23 maj* 
 

30 maj 12 juni 19 juni 

22 augusti* 29 augusti 4 september 18 september 

19 september 26 september 2 oktober 
 

16 oktober 

3 oktober* 10 oktober 
 

23 oktober 
Mål och budget, 
skattesats 

13 november 
(14 november) 
Mål och budget, skattesats 

6 november 
Oppositionens budget 

7 november 
 

21 november 27 november  11 december 

5 december* 12 december 18 december  
29 januari 2024 
 15 januari 2024 
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Ärende 
I detta ärende presenteras förslag till sammanträdesdagar för 2023 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och för kommunstyrelsen samt för kommunfullmäktige. Förslaget har 
samordnats med de förslag som läggs fram till kommunstyrelsens miljöutskott och 
stadsutvecklingsutskott samt dess verksamhetsutskott. Förslagen för samtliga 
sammanträden redovisas för att underlätta en sammanhållen bedömning. Enligt 
kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och det 
föreslås därför ett sammanträde den 23 oktober 2023. I planeringen av tidsschemat har 
dialog förts med representanter för ekonomiprocessen och med andra parter inom 
kommunen för att få såväl sammanträden som inlämning, beredning och utskick av 
handlingar att harmonisera. Hänsyn har också tagits till lov och klämdagar för att i 
möjligaste mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 2022 § 58 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 28 april 2022 
Bilaga  Sammanträdesplan 2023 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen samt 

kommunstyrelsens utskott 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 154 KFKS 2021/794 

Upplåtelse av tomträtt för byggnation av LSS-boende i 
Saltsjöbaden 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår tomträttsavtal, sidoavtal och 
markgenomförandeavtal med Sehlhall fastigheter AB för byggnation av LSS-boende inom 
fastigheten Neglinge 2:1 i Saltsjöbaden, enligt bilaga 1-3 till enheten för 
fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse daterad den 25 mars 2022. 
 
Beslutet är villkorat av att lagakraftvunnet bygglov erhålles för byggnationen samt att nu 
aktuell del av Neglinge 2:1 avstyckas i enlighet med tidigare ingiven ansökan om 
lantmäteriförrättning. 
 

Ärende 
Sehlhall fastigheter AB (Sehlhall) har lokaliserat ett kommunalt markområde i Neglinge, 
Saltsjöbaden, med en outnyttjad byggrätt och har tidigare lämnat in en förfrågan till 
kommunen om att på platsen få uppföra ett boende enligt lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS-boende). 
 
Enheten för fastighetsförvaltning fick därefter på uppdrag av kommunstyrelsen att i första 
hand utreda möjligheterna för upplåtelse av tomträtt för ändamål LLS-bostäder, i andra 
hand alternativet att försälja tomten som villafastighet. Efter utredning bedömer enheten 
för fasighetsförvalting att förstahandsvalet bör prövas i en bygglovshandläggning och 
föreslår därmed att kommunstyrelsen ingår markgenomförandeavtal, tomträttsavtal och 
sidoavtal med Sehlhall, enligt bilagor 1-3. Beslutet är villkorat av att lagakraftvunnet 
bygglov erhålles för byggnationen. 
 
Markområdet bedöms utifrån gällande detaljplanebestämmelser kunna möjliggöra ett LSS-
boende för barn och eftersom kommunen är i behov av LSS-bostäder och vill främja 
bostäder till hjälp för dem med särskilda behov, föreslås kommunen ingå föreslaget 
tomträttsavtal med tillhörande sidoavtal med Sehlhall. 
 
Årlig tomträttsavgäld till kommunen uppgår till cirka 180 000 kronor. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 maj 2022 § 75 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 25 mars 2022 
Bilaga 1 Markgenomförandeavtal 
Bilaga 2 Tomträttsavtal 
Bilaga 3 Sidoavtal 
 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Karin Teljstedt (KD), 
Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson (NL), Esa Örmä (SD) och Gunilla Grudevall-Steen 
(L), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 155 KFKS 2021/1052 

Motion – Anslut Nacka kommun till en del av finska 
förvaltningsområdet 
Motion den 18 oktober 2021 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
 
Kommunfullmäktige noterar att förutsättningarna och möjligheterna för att ansluta 
kommunen till ett finskt förvaltningsområde redogörs för i ärendet och med denna 
notering är motionen färdigbehandlad.  
 
Kommunfullmäktige noterar även att kommunstyrelsen generellt ser över och säkerställer 
att kommunen lever upp till kraven i 2019 års stärkta minoritetslagstiftning.   
 

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka kommun utreder förutsättningarna och möjligheterna för att 
ansluta sig till det finska förvaltningsområdet. 
 
I utredningen av motionen görs en genomgång av hur förvaltningsområden regleras i lagen 
(2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk samt   vad som gäller vad gäller 
frivillig anslutning till ett förvaltningsområde. I ärendet framgår även tidigare beslut i 
ärendet. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 2022 § 67 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 19 april 2022 
Bilaga 1 Motionen 
 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Esa Örmä (SD), 
bifall till motionens förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Johanna Kvists förslag mot arbetsutskottets förslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Tjänstehandlingen ger en fyllig bild av villkoren för ett finskt förvaltningsområde. Att 
stärka den nationella minoriteternas rättigheter är en positiv sak. Detta kan göras på olika 
sätt t ex genom ett frivilligt finskt förvaltningsområde som motionen vill att Nacka utreder. 
Initiativ som detta är bra men det är bättre om det kommer från en grupp invånare själva 
via t ex en finsk förening. Nackalistan är både positiva till motionen men också till 
tjänstehandlingens svar och vi tillstyrkte därför inte motionens förslag till beslut.” 
 
- - - - - 
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§ 156 KFKS 2021/1051 

Motion – Biståndsbedömt trygghetsboende i Nacka 
Motion den 18 oktober 2021 av Espen Bjordal m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen med hänvisning till att trygghetsboende är 
en ny boendeform och det ännu är för tidigt att bedöma behovet av trygghetsboende som 
biståndsbedömd insats. 
 
Motionen är i och med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Förslaget i motionen är att kommunen ska utreda hur biståndsbedömt trygghetsboende kan 
införas i Nacka. Äldreenheten har gjort en översiktlig omvärldsbevakning och analys av 
behovet av biståndsbedömt trygghetsboende. Bedömningen är att detta i nuläget inte bör 
utredas ytterligare. Boendeformen är ny i kommunen och det första trygghetsboendet var 
inflyttningsklart i december 2021, 42 hyresrätter på Silver Life Graninge. Det är nu möjligt 
att få tillgång till ett trygghetsboende utan biståndsbeslut. Behovet av biståndsbedömt 
trygghetsboende går i dagsläget inte att bedöma. Av 284 kommuner har 220 nyligen angivit 
att det inte finns några planer för att inrätta biståndsbedömt trygghetsboende för 
närvarande.  
Äldrenämnden arbetar redan för ett brett utbud av olika särskilda boendeformer utifrån 
Strategin för hälsosamt åldrande - Nacka en äldrevänlig kommun. 
Motionen har beretts av äldrenämnden, som beslutade föreslå kommunfullmäktige att e 
avslå förslaget i motionen med hänvisning till att trygghetsboende är en ny boendeform 
och det ännu är för tidigt att bedöma behovet av trygghetsboende som 
biståndsbedömd insats. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 2022 § 68 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 30 mars 2022 § 19 (ÄLN 2021/188) 
Tjänsteskrivelse till äldrenämnden, daterad den 17 mars 2022 
Bilaga  Motionen  
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Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm 
(MP) och Tomas Ottosson (V), bifall till motionens förslag.  
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Gunnel Nyman Gräffs förslag mot arbetsutskottets förslag, och fann 
att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Vi kristdemokrater ser med glädje att trygghetsboenden inträder i olika delar av Nacka  
inom några år sikt. Utöver existerande i Graninge ex. även Nya Gatan, Orminge centrum  
och Älta. 
Frågan om ofrivillig ensamhet och otrygghet är högt prioriterad av oss och olika former av  
mellanboenden är något vi välkomnar. Dock tycker vi inte att just biståndsbedömda  
trygghetsboenden är aktuellt att prioritera att utreda i dagsläget. Av de 20 kommuner som  
valt att införa biståndsbedömda trygghetsboenden har en mycket liten andel inneburit nya  
boendeplatser. De handlar snarare om att boenden som redan varit för äldre (ex.  
äldreboenden eller servicehus), har omvandlats eller i vissa fall bara bytt namn till  
biståndsbedömda trygghetsboenden. Den vägen vill vi inte gå. Vi har idag inga långa köer  
på särskilt boende och nya icke biståndsbedömda trygghetsboenden är på ingång. Låt oss  
utvärdera det först. Vi vill heller inte hamna i en situation där det är de allra sköraste som  
får plats och som relativt snart åter behöver flytta för att omvårdnadsbehovet blir för  
omfattande. Det vore olyckligt och är inte tanken med boendeformen som sådan.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Idag finns det alldeles för få tillgänglighetsanpassade boendealternativ för våra äldre. 
Steget från att bo hemma till ett äldreboende är på tok för långt och antalet seniorboenden 
är och andra boendealternativ för äldre är alltför få. Många gånger kan även en enklare 
fysisk nedsättning göra att en äldre blir fången i sin egen bostad. Vi i Miljöpartiet stöder 
Socialdemokraternas motion och vill även se att kommunen tar ansvar för att det skapas 
fler boendealternativ för äldre. För att göra det lättare för äldre att flytta från en större 
bostad till en mindre, vill vi också införa en kommunal hyresgaranti. 
Sedan 2019 ger socialtjänstlagen kommunerna möjligheten att införa boendeformen 
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biståndsbedömt trygghetsboende. Flera kommuner har gjort detta. Biståndsbedömt 
trygghetsboende är ett särskilt boende avsett för äldre personer som har ett vårdnadsbehov 
som understiger heldygnsvård, men som inte längre upplever det som tryggt att bo kvar i 
det egna hemmet. 
Här kan vi skriva lite om att det behövs flera typer av seniorboenden och boenden för äldre 
som vill lämna en större eller otillgänglig bostad.” 
 
- - - - - 
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§ 157 KFKS 2022/415 

Tidplaner 2023 för ekonomiprocessen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om tidplaner 2023 för ekonomiprocessen enligt bilaga till 
tjänsteskrivelse, daterad 2 maj 2022. 

Ärende 
I detta ärende presenteras förslag till tidplaner för ekonomiprocessen, årsredovisning 2022, 
ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2023 samt Mål och budget 2024-2025. Tidplanerna 
är anpassade utifrån de förslagna sammanträdesdagarna 2023 för kommunstyrelsens 
utskott och för kommunstyrelsen och följer i princip föregående års upplägg. I de 
föreslagna sammanträdesdagarna har hänsyn tagits till lov och klämdagar för att i möjligaste 
mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. I det möjligaste mån har tidplanerna 
anpassats så att handlingarna skall kunna skickas ut med ordinarie utskick. Med de 
föreslagna sammanträdestiderna för utskotten och kommunstyrelsen kommer detta inte att 
kunna ske till samtliga sammanträden. Det medför att handlingar i ekonomiärenden måste 
vid vissa tillfällen skickas ut senare och vid något tillfälle kommer ekonomiuppföljningen 
inte att ske i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 2022 § 59 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 2 maj 2022  
Bilaga 1 Tidplaner 2023 för ekonomiprocessen beträffande årsredovisning 2022, 

ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2023 samt mål och budget 2024–2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan skulle gärna vilja ha två ekonomiska långtidsprognoser per år eftersom det 
händer och svänger så mycket i ekonomin i riket och i kommunen som det gör. Vi vill 
kunna se exploateringarnas prognosticerade kostnader så tidigt som möjligt för att själva 
kunna arbeta fram en budget med så komplett faktaunderlag som möjligt. Oppositionen 
borde också få samma möjlighet som alliansen på att få samma omfattande 
budgetinformation inför sina resp budgetmotioner. Så skedde under tidigare kso Erik 
Langby vilket uppskattades av oppositionen.” 
 
- - - - -  
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§ 158 KFKS 2017/956 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Gillevägen-Planiavägen, fastigheten Sicklaön 276:1 och 
del av fastigheten Sicklaön 120:4, Västra Sicklaön 
Utbyggnadspromemoria samt beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen fastställer utbyggnadspromemorian för stadsbyggnadsprojekt 

Gillevägen-Planiavägen 99924800 enligt bilaga 1 till detta ärende och ger 
exploateringsenheten Nacka i uppdrag att fortsätta genomförandet. 
 

2. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Gillevägen-Planiavägen 
9992480 med -1,6 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram för 
stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2022-2024. Detta fördelat på 0,1 miljoner 
kronor i investeringsinkomster och -1,7 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

 

Ärende 
Stadsbyggnadsprojektet Gillevägen-Planiavägen är ett byggherreprojekt, vilket innebär att 
exploatören äger marken, där fastigheten Sicklaön 276:1 utvecklas med ett flerbostadshus 
som inrymmer 12 lägenheter och lokaler i bottenvåning. Detaljplan för Gillevägen-
Planiavägen (Sickla) fastighet Sicklaön 276:1, DP 627, vann laga kraft den 13 februari 2019. 
Planen reglerar markanvändningen bostäder i kombination med centrumändamål. I 
detaljplanen har även del av Nysätravägen planlagts som allmän plats. Gatan ska byggas om 
för att bland annat säkerställa en säker utfart från kvartersmarken. 
Byggstart på kvartersmark skedde kvartal 2021 och inflyttning beräknas till kvartal 4 2022. 
Byggstart för allmänna anläggningar (Nysätravägen) beräknas till kvartal 4 2022 och 
färdigställd anläggning till kvartal 1 2023. 
 
Ombyggnad av Nysätravägen är en åtgärd som är nödvändig för fler stadsbyggnadsprojekt 
än det nu aktuella och är därför definierad som en övergripande sekundäranläggning som i 
sin helhet finansieras via exploateringsersättningar från dessa berörda projekt. 
Ombyggnaden är kalkylerad till 3,3 miljoner kronor varav det nu aktuella 
stadsbyggnadsprojektet bidrar med 2 miljoner kronor. 
 
Budget föreslås tilldelas för Gillevägen-Planiavägen 9992480 från budgetramen för 
stadsbyggnadsprojekt för år 2022-2024, vilken beviljades av kommunfullmäktige den 15 
november 2021, med totalt -1,6 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 0,1 miljoner 
kronor i investeringsinkomster och -1,7 miljoner kronor i investeringsutgifter. Projektet har 
sedan tidigare beviljade men ej upparbetade medel, därav behöver inte budget sökas för 
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hela det aktuella stadsbyggnadsprojektets del av den kalkylerade utbyggnadskostnaden för 
Nysätravägen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 maj 2022 § 70 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten m.fl. enheter daterad den 21 mars 2022 
Bilaga 1 Utbyggnads-PM 
Bilaga 2 Exploateringsavtal 
Bilaga 3 Tilläggsavtal 
Bilaga 4 Ärendeöversikt 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
Sidney Holm (MP) deltog inte vid behandlingen av ärendet på grund av jäv. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det finns en del märkligheter i detta ärende om man ser det över tid. Dimensionen var  
från början en studentbostad med ca 5 lägenheter och nu är det 12 ganska stora lägenheter  
i formen bostadsrätt. Det blir ett ganska hårt inslag i karaktären på området som är  
småskaligt. Det har varit konstigheter också med marken och garageutfarten och ska  
verkligen en ek fällas? Klarare underlag behövs för beslutsfattarna så att man kan se  
historiken i planerna på ett tydligt sätt för att kunna ta ställning.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Vi i Miljöpartiet anser inte att detta är en övergripande sekundäranläggning som ska 
finansieras via exploateringsersättningar från andra stadsbyggnadsprojekt. Åtgärden saknar 
helt nytta för andra stadsbyggnadsprojekt och är bara till för att kunna anordna en 
garageinfart till den aktuella fastigheten. Således borde åtgärden helt finansieras av 
byggherren för den berörda fastigheten. I det exploateringsavtal som tecknades i samband 
med antagande av fastighetens detaljplan angavs också särskilt att exploatören skulle stå för 
alla kostnader hänförliga till exploateringen, inklusive kostnaderna för planläggning och 
kommunens interna administrativa arbete.  
För att få tillgång till mark för att anordna den enskilda fastighetens garageinfart, avser 
kommunen också att expropriera privat mark. Detta anser vi strider mot 
expropriationslagens syfte om att bara expropriera ”när det krävs för att tillgodose 
angelägna allmänna intressen”. 
 
- - - - -  
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§ 159 KFKS 2019/605,  

       KFKS 2015/870-21 

Inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt Västra Nacka 
strand, detaljplan 5, delprojekt Berget, del av fastigheten 
Sicklaön 13:24 
Principöverenskommelse samt budget för detaljplaneskedet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslagen principöverenskommelse med Nacka 

Dotter 14 AB, org.nr. 559258-1994, för del av fastigheten Sicklaön 13:24 inom 
stadsbyggnadsprojekt Västra Nacka strand, detaljplan 5, delprojekt Berget, enligt 
bilaga 2 till detta ärende. 
 

2. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Västra Nacka strand, 
detaljplan 5, 99925900 med 0,3 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av 
budgetram för stadsbyggnadsprojekt för år 2022-2024. Detta fördelat på 3,2 
miljoner kronor i investeringsinkomster och 2,9 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. 

 

Ärende 
Stadsbyggnadsprojektet Västra Nacka strand, detaljplan 5, är uppdelat i två delprojekt: 
Berget respektive Kajen. Ett förslag till inriktningsbeslut för delprojekt Berget har tagits 
fram. Inriktningsbeslutet består av förslag till principöverenskommelse med en exploatör 
samt begäran om budget för detaljplaneskedet, fram till genomförandebeslut. 
 
Stadsbyggnadsprojektet Västra Nacka strand, detaljplan 5, Berget, ingår som en av flera 
detaljplaner inom detaljplaneprogrammet för Nacka strand. Nacka strand utgörs mestadels 
av privat mark. Exploatören i delprojektet Berget är Nacka Dotter 14 AB som ägs 
tillsammans av Genova Properties Gruop AB och Samhällsbyggnadsbolaget i Norden AB. 
Startpromemoria togs fram ihop med tidigare fastighetsägare och beslutades på delegation i 
december 2015. Av startpromemorian framgår att målet med exploateringen på aktuellt 
område är att möjliggöra cirka 90 bostäder och 800 kvadratmeter verksamhetsyta. 
Startpromemorian gäller oförändrad med två mindre ändringar där målet om 
verksamhetsyta ersatts av yta för bostäder samt att Miljö- och klimatambitioner ersätter 
Riktlinjer för hållbart byggande. 
 
Redan beviljade medel uppgår till cirka 7,6 miljoner kronor i utgifter och cirka 6,6 miljoner 
kronor i intäkter varav cirka 3,4 respektive cirka 2,6 miljoner kronor är upparbetade. För att 
delprojektet Västra Nacka strand, detaljplan 5, Berget, ska ha medel fram till 
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genomförandebeslut föreslås att projektet tilldelas ytterligare 2,9 miljoner kronor i 
utgiftsbudget samt 3,2 miljoner kronor i intäktsbudget. 
 
Kostnaden under detaljplaneskedet om cirka 7,0 miljoner kronor ska i sin helhet täckas av 
intäkter från exploatören. Projektet i sin helhet förväntas generera ett positivt netto till 
kommunen om cirka 30 miljoner kronor genom att erhålla cirka 23 miljoner kronor i 
exploateringsersättning för utbyggnad av allmänna anläggningar utanför planområdet samt 
cirka 7 miljoner kronor i medfinansiering av tunnelbana. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 maj 2022 § 71 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten och planenheten daterad den 6 april 2022 
Bilaga 1 Start-PM 
Bilaga 2 Principöverenskommelse (reviderad), inkl underbilagor 
Bilaga 3 Ärendeöversikt 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Inriktningsbeslutet för exploateringen Berget i västra Nacka verkar kunna beslutas positivt 
av Nackalistan. En del ändringar har gjort mot tidigare. Verksamhetsytan har bytts mot 
bostäder och Miljö- och klimatambitioner har ersatts av Riktlinjer för hållbart byggande. 
Inga stora naturingrepp sker genom denna exploatering med undantag av att man måste 
spränga en hel del i berget för att kunna bygga. Klimatambitionen måste ändå finnas med i 
hela processen och tak med solceller och andra klimatkompensationer behöver tillföras för 
att projektet ska ha tillräckliga miljöambitioner.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är lång tid sedan Start-Pm antogs 2015 som baserade sig på ett detaljplaneprogram 
från 2014. På dessa år har flera andra detaljplaner godkänts och många nya fastigheter 
bebyggts i närområdet. Det blir nu tätt mellan husen i Nacka strand och att nu i 
klimatkrisen bygga mer på naturmark är tveksamt om det är lämpligt. Spridningskorridorer 
och samband kan bli för svaga. Nu när alliansen fortsätter att driva exploateringen av 
Ryssbergen kommer den urskogen som gränsar mot detta område att förlora stora delar av 
sin värdekärna vilket påverkar dessa planer på att exploatera mer mark i Nacka strand. 
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Ryssbergen behöver med dagens planer kunna ha en bra tillgång till spridningssamband för 
att inte ytterligare förlora i biologiskt värde. Med detta i tanken och det stora behovet av 
bostäder i Stockholm i kollektivtrafiknära läge, gör frågan om exploateringens olika 
konsekvenser viktig att ta på allvar och belysa mångsidigt. Vänsterpartiet ser att utredningar 
i detaljplanefasen kommer belysa dessa viktiga frågor och problematisera miljö och 
klimatkonsekvenser som är nödvändiga för att bedöma lämpligheten av att bebygga aktuell 
mark. 
Något som fortfarande saknas i Nacka strand är idrottsytor, den frågan har lyfts fram av 
Vänsterpartiet under hela processen från 2014 och det saknas fortfarande möjligheter för 
idrott i området.” 
 
- - - - - 
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§ 160 KFKS 2022/209 

Rivning av byggnader inom Igelboda och Solsidan, 
Saltsjöbaden  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ansöka om rivningslov för byggnad på fastigheten 

Neglinge 2:1 Igelboda Torsväg, Saltsjöbaden. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att ansöka om rivningslov för modulerna inom 
fastigheten Solsidan 32:1, vid före detta Solsidans skola, Sjövägen 6, Saltsjöbaden. 

 
3. Under förutsättning av kommunstyrelsens beslut enligt punkten 1 och 2 ges 

enhetschef för enheten för fastighetsförvaltning i uppdrag att underteckna och ge 
in ansökan 

 

Ärende 
På fastigheterna Neglinge 2:1 och Solsidan 32:1 finns byggnader som inte längre nyttjas. 
Byggnaderna är delvis i dåligt skick och risk för skadegörelse och intrång är överhängande. 
Byggnaderna ligger delvis inom ett etablerat bostadsområde och med hänsyn till 
byggnaderna eftersatta skick är det för närmiljön angeläget att byggnaderna rivs. 
Fastigheterna kan även framöver bli föremål för exploatering för annan verksamhet och 
ändamål. Enheten för fastighetsförvaltning bedömer därmed att det är lämpligt att riva 
byggnaderna för att minska risken för intrång och skadegörelse. Fastigheterna kan på längre 
sikt bli föremål för exploatering för annan verksamhet och ändamål. När planläggning 
skulle kunna påbörjas är i nuläget oklart. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 maj 2022 § 76 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 25 mars 2022 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Återigen låter kommunen byggnader förfalla genom bristande underhåll så att man till slut 
måste riva dem. Det hade varit en möjlighet för kommunen att bedriva aktiviteter för barn 
och ungdomar i lokalerna eller de kunde ha nyttjats av föreningslivet. Vi kommer noga följa 
vad som händer med dessa tomter framöver.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att det inte finns något bra eller realistiskt alternativ till att riva 
byggnaderna. De ska enligt tjänsteskrivelsen delvis vara i riktigt dåligt skick och med 
hänsyn till närmiljön så tycker vi att detta är det enda rätta beslutet just nu. Nackalistan är 
dock väldigt kritisk till hur kommunen skött underhållet på dessa fastigheter och att man 
låtit det gå så långt att rivning är enda utvägen, detta kan omöjligt stämma överens med 
kommunens mål om att använda varje skattekrona på bästa sätt.” 
 
- - - - - 
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§ 161 KFKS 2022/311 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
ramavtal för VVS-arbeten 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av ramavtal för VVS-arbeten i enlighet 
med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 5 april 2022. 
 

Ärende 
Kommunens nuvarande ramavtal för VVS-arbeten går ut 2022-10-31 och en ny 
upphandling behöver därför genomföras. Upphandlingen föreslås syfta till att teckna 
ramavtal med tre (3) entreprenörer med omfattning som i tidigare upphandling, d.v.s. akut 
felavhjälpande-, felavhjälpande- och planerat underhåll, nyinstallationer, ombyggnationer, 
felsökning och utarbetande av VVS-lösningar. 
 
I upphandlingen föreslås förändringar mot nuvarande ramavtal göras genom att införa att 
ramavtalsentreprenörerna ska göra materialinköp från Husbyggnadsvaror HBV Förening 
u.p.a., så kallade HBV-avtal. Projektgruppen föreslås även utreda om det är lämpligt att 
införa förnyad konkurrensutsättning i det kommande ramavtalet och i sådana fall vad 
gränsen för det ska vara. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 maj 2022 § 77 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning och inköpsenheten daterad den 5 
april 2022 
 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson 
(NL) och Sidney Holm (MP), att ärendet kompletteras med ett villkor om kollektivavtal 
eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först stadsutvecklingsutskottets förslag mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget från Johanna Kvist mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att avslå förslaget. 
 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Förutom de krav som redan finns beskrivna saknar Vänsterpartiet att det ställs krav på 
kollektivavtal eller motsvarande. Det bör dessutom kompletteras med att kommunen 
kommer undersöka och följa upp att leverantörerna följer kollektivavtalet och alla andra 
lagar som motverkar företagskriminalitet.” 
 
- - - - - 
  



 
30 (55) 

 23 maj 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 162 KFKS 2022/386 

Medgivande för beslut om skyddsobjekt 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen medger att byggnader och anläggningar tillhörande Nacka vatten 

och avfall på kommunens mark tillåts att bli skyddsobjekt.  
 

2. Under förutsättning av beslut enligt punkt 1 ger kommunstyrelsen enhetschef inom 
enheten för fastighetsförvaltning i uppdrag att underteckna medgivanden.   

 

Ärende 
Enligt skyddslagen (2010:305) kan Länsstyrelsen Stockholm efter ansökan besluta om att 
byggnader och anläggningar ska vara skyddsobjekt. Det innebär bland annat att obehöriga 
inte har tillträde till skyddsobjektet. Nacka vatten och avfall har ett flertal anläggningar på 
kommunägd mark som bedöms vara extra skyddsvärda. Byggnader och anläggningar 
avsedda för vattenförsörjning får inte beslutas som skyddsobjekt utan fastighetsägaren 
medgivande. Nacka vatten och avfall önskar att kommunen skriver under sådana 
medgivanden.  
 
Enheten för fastighetsförvaltning bedömer att det är av stor vikt att Nacka vatten- och 
avfalls byggnader och anläggningar klassas som skyddsobjekt för att trygga kommunens 
vattenförsörjning och att enhetschef inom enheten för fastighetsförvaltning får 
underteckna sådana medgivande. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 21 april 2022 
Bilaga 1 Ansökan om skyddsobjekt 
Bilaga 2 Berörda anläggningar (sekretessbelagd) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –förslaget från enheten 
för fastighetsförvaltning – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 163 KFKS 2022/369 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att revidera kommunstyrelsens delegationsordning i 

enlighet med stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 21 april 2022. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att reviderad delegationsordning gäller från och med 
den 1 juni 2022. 

 

Ärende 
Utifrån en översyn av kommunstyrelsens delegationsordning kan det konstateras att det 
finns behov av revideringar inom några områden. Ändringarna som föreslås avser främst 
beslut avseende exploaterings- och fastighetsfrågor och består i ändringar av övergripande 
och redaktionell karaktär, revidering av befintliga beslutspunkter, tillkommande och 
utgående beslutspunkter. Föreslagna revideringar syftar till att effektivisera och anpassa 
delegationsordningen utifrån organisationen och hur verksamheterna bedrivs. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 2022 § 60 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 21 
april 2022  
Bilaga 1 Förslag till reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S) och Mikael Carlsson 
(NL), att punkt 12.3 som handlar om att delegera beslut om större 
verksamhetsförändringar samt start och nedläggning av verksamhetsområde ska strykas. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag – Sidney Holms förslag och 
arbetsutskottets förslag.  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Vi i Miljöpartiet har länge lyft frågan om att större verksamhetsförändringar som 
nedläggning av skolor inte får delegeras till ett utskott utan ska beslutas av 
kommunstyrelsen. Kommunallagen är väldigt tydlig med att den typen av ärenden inte får 
delegeras från kommunstyrelsen till ett utskott, någonting som även kommunens egna 
revisorer påpekat. Nedläggning av skolor är beslut som ofta rör upp känslor. För att visa att 
vi politiker i kommunen inte ser lättvindigt på denna typ av beslut borde den typen av 
beslut aldrig fattas på delegation. Beslutsprocessen blir visserligen något längre tid men 
ärendena får en bättre genomlysning. Fler politiker ges också möjlighet att delta i debatten 
innan beslut fattas och olyckliga överraskningsmoment kan undvikas.” 
 
- - - - - 
  



 
33 (55) 

 23 maj 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 164 KFKS 2022/333 

Uppföljning av Nackas miljöprogram  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar informationen. 

 
2. Kommunstyrelsen överlämnar uppföljningen till samtliga nämnder. Nämnderna ska 

i mål och budgetarbetet redovisa vilka åtgärder de vidtar för att nå ambitionerna i 
miljöprogrammet. 

 

Ärende 
Nacka kommun antog 2016 ett lokalt miljöprogram med sex miljömål: Begränsad 
klimatpåverkan, Frisk luft, Giftfri miljö, Rent vatten, God bebyggd miljö och Ett rikt växt- 
och djurliv. 
 
Det samlade miljöarbetet i kommunen har under 2021 gått framåt. Sammanfattningsvis 
visar många av indikatorerna positiva trender; bland annat har minskning skett inom 
utsläppen av växthusgaser per person från energianvändning i bebyggelse och 
koldioxidutsläpp från tjänsteresor som sker med flyg som följd av restriktionerna under 
pandemin. Även mängden farligt avfall i soppåsen har minskat och andelen kommunala 
fordon som kan drivas med förnybart, ökat. De indikatorer som visar negativa trender är 
bland annat antal påstigningar i kollektivtrafiken, vattenförekomster med god kemisk och 
ekologisk status. Av miljöprogrammets 50 indikatorer bedöms främst miljömålen 
Begränsad klimatpåverkan och God bebyggd miljö ha störst andel indikatorer med positiv 
trend. 
 
Detta ärende redovisar uppföljningen av de lokala miljömålens indikatorer, se bilaga 1 till 
tjänsteskrivelse daterad den 5 april 2022.   
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 3 maj 2022 § 15 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 5 april 2022 
Bilaga 1 Uppföljning av Miljöprogram 
Bilaga 2 Miljöprogram 2016–2030 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), bifall till miljöutskottets 
förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – miljöutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är bra att uppföljningen av miljöprogrammet görs kontinuerligt. Det finns saker som 
är bra, men också en hel del som skulle kunna vara mycket bättre. Det är bara ungefär 
hälften av indikatorerna som visar på en positiv utveckling. Det räcker inte om Nacka ska 
bli en bra miljökommun. Många mål uppnås inte och trenden visar att de inte kommer att 
kunna uppfyllas innan 2030. Det är viktigt att vi kraftsamlar tillsammans för att nå 
miljömålen. Därför är det angeläget att kommunen dels låter detta genomsyra hela den 
kommunala verksamheten. Men också att man inte bara fokuserar på sin egen verksamhet, 
utan även jobbar aktivt med att sprida goda exempel till verksamhet som utförs av privata 
utförare. Det är även prioriterat att kommunen fortsätter jobba med förbättringar även när 
mål eller delmål uppnås, så vi inte ser en återgång.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är bra att miljöprogrammet följs upp regelbundet. Tyvärr så 
visar flera av indikatorerna att vi är på väg åt fel håll. Många av målen nås inte och trenden 
pekar på att de inte kommer att nås till 2030. Nackalistan tycker att kommunen borde anta 
ambitiösa handlingsplaner för vart och ett av målen för att se till att de nås. För det krävs 
det politiker som lägger mer kraft på att försöka hitta lösningar för att nå målen än som 
lägger stor kraft på att förklara varför de inte nås.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Ett av målen i kommunens miljöprogram handlar om begränsad klimatpåverkan. Här ska 
Nacka bidra till att minska den en globala klimatpåverkan genom att sänka sina utsläpp av 
växthusgaser. Kommunen har nyligen antagit en koldioxidbudget för att på ett enkelt sätt 
visualisera vilken effekt kommunens åtgärder har på utsläppen av växthusgaser. Enligt 
koldioxidbudgeten har vi de senaste 20 åren sänkt kommunens co2-utsläpp med 
sammanlagt knappt 12%. För att hålla vår egen budget krävs nu omedelbara 
utsläppsminskningar om drygt 12% per år. Vi måste alltså sänka våra utsläpp lika mycket 
som vi gjort de senaste tjugo åren tillsammans, men varje år! Det är en stor utmaning men 
som inte är omöjlig. Men då krävs det politiker som är beredda att ta ansvar för framtiden. 
Vi i Miljöpartiet vill ta ansvar för framtiden och göra den omställningen som behövs. Vi 
hoppas att det är fler politiker som ser möjligheten och gör oss sällskap på vägen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är en allvarlig och statistikfylld rapport, Uppföljning av Nackas miljöprogram 2016-
2030.  
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Framförallt inledningen visar på allvaret och tydliggör problematiken och vilka utmaningar 
Sverige och Nacka står inför. 
När det gäller måluppfyllelse och aktiviteter kopplade till det skrivs det mycket och många 
mål visar på att målen är på väg mot att uppfyllas. Samtidigt som klimatförändringarna är 
här överallt. Vi har precis antagit en klimatanpassningsplan för att stå emot 
klimatförändringarna vi skapat så det behöver vara betydligt skarpare mål och mer aktiv 
politik för att det ska gå att hejda klimat-kollapsen. Koldioxidbudgeten säger 17% årlig 
minskning av koldioxidutsläppen vilket Nacka är mycket långt ifrån. Den faktiska 
utsläppsminskningen de senaste åren är obetydliga i det sammanhanget. 
De insatser som beskrivs är viktiga men måste skalas upp rejält för att ge de stora effekter 
som krävs.Det behövs dessutom insatser som inte provats ännu:  
• Som att begränsa biltrafik och parkeringsplatser i nybyggda och 
kollektivtrafikförsörjda områden.  
• Cykelbanor som är på riktigt prioriterade och inte undanskuffade till där 
biltrafiken inte kräver utrymme.  
• I nybyggnation bygga energieffektivt, använda trästommar och minimera 
cementanvändningen 
Det är fortfarande svårt att ladda elbilar i kommunen och den egna satsningen på några 
ladd-gator är otillräckligt. Det är märkligt när en ladd-anläggning borde kunna vara 
självfinansierande övertid. Det gör det omöjligt att efterfråga en eldriven bil på många 
adresser i Nacka. 
Ett annat bekymmer med Nacka kommuns och Sveriges miljömålsredovisning är frånvaron 
av konsumtionsperspektivet. Det är i sektorn -konsumtion, de största positiva effekterna 
för klimatet kan nås. Det finns många lättare mål att nå med information och 
rekommendationer. Det kanske görs bäst på statlig nivå men i brist på handlingskraft kan 
definitiv Nacka kommun på eget initiativ göra mer än idag för att begränsa utsläppen från 
konsumtionen. Till exempel återbruksgallerior, reservdels försäljning från 
kretsloppscentralerna, reparationsstöd för att öka hållbarheten och minska konsumtionen. 
Det är aktiviteter som inte blir ekonomiskt lönsamma i första hand och det kommer 
dessutom drabba försäljningen av nya produkter men att stödja återbruk i starten innan det 
bär sig själv är nödvändigt av klimatskäl.  
När det gäller insamlingen av matavfall är målet 50% insamlat till 2026 och åretssiffra är 
30%. Även här kan handlingskraft från kommen göra skillnad, det kommer inte hjälpa 
klimatet oavsett hur många samarbetsorganisationer och fina mål kommunen har om man 
inte handlar efter måluppfyllelse. Det går bra att besluta om att alla flerfamiljshus ska ha 
insamlingskärl för matavfall. De flesta flerfamiljshus kan använda befintligt soputrymme 
för detta då det inte tar mer plats. Det går även utmärkt som i enfamiljshushåll ha ett 
separat kärl utomhus.” 
 
- - - - - 
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§ 165 KFKS 2022/364 

Dataskyddsombudets årsrapport 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2021. 
 

Ärende 
I dataskyddsombudets uppdrag ligger bland annat att granska efterlevnaden av 
dataskyddsförordningen (GDPR) och rapportera till den personuppgiftsansvariga, i detta 
fall kommunstyrelsen. Årsrapporten är en sammanfattning av dataskyddsombudets årliga 
granskning av kommunstyrelsen och redovisar hur väl nämnden följer förordningens krav. 
 
Granskningen visar att nämnden följer dataskyddsförordningens krav inom flera områden, 
men ett visst arbete kvarstår fortfarande för att efterleva förordningen som helhet. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 2022 § 61 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben, daterad den 20 april 2022 
Bilaga 1 Dataskyddsombudets årsrapport 2021 
Bilaga 2 Kontrollpunkter 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 166 KFKS 2022/366 

Uppföljning av 2021 års medarbetarundersökning 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar uppföljningen av medarbetarundersökningen 2021 till 
protokollet. 
 

Ärende 
Nacka kommuns medarbetarundersökning 2021 har följts upp med en FOKUS-
uppföljning som genomfördes i mars 2022. FOKUS-uppföljningen består av ett urval av de 
frågor som följs i kommunens medarbetarundersökning, Svarsfrekvensen uppgick till 80 
procent. Syftet med FOKUS-uppföljningen är att driva på utvecklingen av det proaktiva 
systematiska arbetsmiljöarbetet och dialogen på varje arbetsplats om de konkreta åtgärder 
som prioriteras för att utveckla arbetsförutsättningarna.  
 
Kommunstyrelsens målindikatorer för personalprocessen följs upp genom FOKUS-
uppföljningen. Hållbart medarbetarengagemang, HME, som kommunen mäter enligt 
rekommendationen från Sveriges kommuner och regioner (SKR), ligger på oförändrad nivå 
80, vilket är motsvarande nivå som SKR:s jämförelsetal för kommuner 2021. För 
kommunstyrelsens tre andra målindikatorer har Nacka kommun ett resultat över Zonderas 
jämförelsedatabas där resultat från medarbetarunder-sökningar ingår för ett tjugotal 
kommuner.   
 
Totalindex, som är ett mått för samtliga 45 frågor som ingår i FOKUS-uppföljningen, 
uppgår till 73,9 procent positiva svar vilket är 0,3 procentenheter lägre jämfört med 
resultaten i 2021 års medarbetarunderökning. Nacka kommuns snittindex för de 27 frågor 
som är jämförbara med Zonderas frågor i jämförelsedatabasen uppgår till 73,5 procent 
positiva svar vilket är 3,5 procentenheter högre än snittindexet jämfört med det tjugotal 
kommuner som ingår i Zonderas jämförelsedatabas.   
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 2022 § 62 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 20 april 2022 
Bilaga 1. Zonderas analys av FOKUS-uppföljningens resultat 2022.   
Bilaga 2. Resultatrapport FOKUS-uppföljningen 2022.   
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Överlag är chefer mer nöjda än medarbetarna utan chefsbefattning. Det kanske är 
naturligt, men bör ändå finnas med när totalen presenteras. Det går också att se att de som 
arbetar på enheter i stadshuset är mer nöjda än de som arbetar med verksamheten. Det 
hade onekligen varit intressant att få ta del av siffror från de som arbetar i verksamheter på 
uppdrag/finansierade av Nacka kommun, till exempel inom hemtjänsten.  
Några saker som sticker ut negativt är ”Jag är nöjd med min sömn” (relaterat till arbetet) 
och ”Jag kan koppla av från arbetet på min fritid”. Det är orsaker som är starkt 
förknippade med sjukskrivning vid utmattningssyndrom och behöver verkligen förbättras. 
De kan också kopplas till siffrorna för ”Jag kan återhämta mig mellan perioder av högre 
arbetsbelastning”. En åtgärd skulle kanske kunna vara att utveckla APT 
(Arbetsplatsträffar), där endast 58 % av medarbetarna, men 73 % av cheferna anser att 
dessa är ett aktivt forum för dialog om arbetsförutsättningarna och hur de ska utveckla 
arbetsmiljön. Det är självklart viktigt att medarbetarna är med och utformar dessa träffar, 
det är för medarbetarna APT är till. Ett systematiskt arbetsmiljöarbete är A och O för att 
förbättra för medarbetarna, och där är skyddsombuden en resurs som måste tas tillvara och 
ges möjlighet att utföra sitt arbete på det sätt de anser är bäst. Men till sist är det ändå ett 
gott ledarskap och tillräckligt med resurser som gör att möjlighet till återhämtning faktiskt 
finns. Utan tillräckligt med kollegor och tid att utföra arbetet kommer det fortsätta att vara 
siffror i medarbetarmätningar av olika slag som gör oss bekymrade.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är bra att man noga följer medarbetarnas trivsel och hur man ser på att arbeta i  
kommunen och utvecklingen här. Däremot tror jag att man noga måste väga av antalet  
tillfällen för enkäter och dylikt, om det blir allt för ofta så riskerar svarsfrekvensen att  
sjunka och undersökningen blir i och med det mindre relevant. En oroande siffra i  
undersökningen är att så få som 66 respektive 63 procent i VS och VSS kan rekommendera  
andra att söka jobb i Nacka kommun. Här tycker jag det vore intressant att göra en  
fördjupad studie kring de som svarar nej för att fånga upp detta. Nöjda medarbetare som  
rekommenderar andra att söka sig till Nacka är en väldigt viktig del för att kunna rekrytera  
nya medarbetare. En av de största utmaningarna vi står inför är det kraftiga behov av  
välutbildad personal till våra välfärdstjänster de kommande åren och då är det viktigt att de  
medarbetare vi. Har kan fungera som ambasadörer för kommunen.” 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det finns flera oroande svar på Fokus uppföljningen av medarbetarenkäten som tex att 
det bara är 57% som tycker arbetsbelastningen är rimlig (fråga ab6) och att det bara är 65% 
som kan hantera stressen arbetet ger (fråga ab7). Fråga ab 10.3 ser akut ut, det svaret ger är 
att bara 12% kan koppla av från arbete på fritiden. 
Även fråga kl 7 är mycket oroande, över 40% av kommunens medarbetare svarar inte 
positivt på att APT möten är ett aktivt forum för dialog om arbetsförutsättningarna och 
hur vi ska utveckla arbetsmiljön. 
Det som är positivt med resultaten är att det kommer upp och synliggörs. Det är nu tydligt 
att Nacka kommun som arbetsgivare har ett flertal utmaningar framför sig för att förbättra 
arbetsmiljön i riktning som Zonderas fokusuppföljning ger.” 
 
- - - - - 
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§ 167 KFKS 2022/367 

Uppföljning av 2021 års systematiska arbetsmiljöarbete 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar 2021 års uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet till 
protokollet. 
 

Ärende 
Den årliga uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbete för 2021 har summerats för 
kommunen. Summeringen visar att det i hög grad pågår ett väl fungerande systematiskt 
arbetsmiljöarbete men att det fortfarande finns utrymme för förbättring inom flera 
områden. Inom varje verksamhet pågår ett arbete med att utveckla det systematiska 
arbetsmiljöarbetet.  
  
En rad kommungemensamma åtgärder initieras och genomförs även under 2022 som ett 
led i att utveckla det systematiska arbetsmiljöarbetet till ett än mer proaktivt systematiskt 
arbetsmiljöarbete. En av de åtgärder som initieras är en delårsuppföljning av 
arbetsmiljöarbetet 2022 som kommer att planeras och genomföras i samverkan med 
fackliga organisationer. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 2022 § 63 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och HR-staben, daterad den 2 maj 2022 
Bilaga 1. Summering av den årliga uppföljningen av det systematiska 

arbetsmiljöarbetet 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Skyddsombudsakademin är en viktig satsning för att stärka det långsiktiga och 
systematiska arbetsmiljöarbetet. Vi ser gärna att arbetet med att stärka och rusta 
skyddsombuden fortsätter. Kommunens uppdrag i detta handlar bland annat om att 
möjliggöra för lärande mellan skyddsombuden för att stärka arbetsplatsernas arbete med 
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arbetsmiljön. Detta är helt enkelt viktigt för att alla ska komma hem från jobbet hela och 
friska.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Den redovisning som görs i ärendet visar på ett väl fungerande arbetsmiljöarbete i  
kommunen. Det är väldigt positivt och Nackalistan vill verkligen poängtera det viktiga jobb  
som skyddsombud, chefer och fackliga representanter gör i kommunen. Det är väldigt bra  
att detta nu uppmärksammas på ett positivt sätt och möjligheterna för skyddsombud att  
dela erfarenhetr och kunskaper med varandra är viktigt.” 
 
- - - - - 
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§ 168 KFKS 2015/101-251,  

       KFKS 2013/267-251 

Utbyggnad av vatten- och spillvattenanläggning i 
Sydöstra Boo 
Kompletterande yttrande till länsstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förslag till yttrande om utbyggnad av vatten- och 
spillvattenanläggning i Sydöstra Boo, Nacka, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 
2 maj 2022.  
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärende 
I februari 2021 begärde länsstyrelsen en skriftlig redogörelse av kommunens tidplan för 
utbyggnaden av vatten- och spillvattenanläggningen i Mjölkudden – Gustavsviks gård och 
Dalvägen – Gustavsviksvägen samt förklaring till eventuella förseningar. Kommunen 
redogjorde för statusen för utbyggnaden i ett yttrande som lämnades in till länsstyrelsen i 
maj 2021. Länsstyrelsen har den 9 februari 2022 begärt komplettering av kommunens 
tidplan. 
 
I föreslaget yttrande redogörs för kommunens produktionstidplan och de faktorer som 
framför allt är avgörande för utbyggnaden. Vidare beskrivs pågående planerings- och 
projekteringsarbete inför utbyggnaden och kommunens planerade kommunikationsinsats. I 
föreslaget yttrande framgår att utbyggnaden är planerad att utföras i två större 
entreprenader, en för förberedande arbeten och en huvudentreprenad. Det lyfts även att 
avsikten är att fastighetsägare ska erbjudas möjlighet att ansluta till vatten- och 
spillvattenanläggningen efter hand som utbyggnaden fortgår. Tidplanen medför att 
Mjölkudden - Gustavsviks gård beräknas ansluta till vatten- och spillvattenanläggningen 
2025-2026 och Dalvägen – Gustavsviksvägen 2026-2029. Kommunen begär uppskov med 
beslut om verksamhetsområde och fullgjord utbyggnad till den 31 december 2026 för 
Mjölkudden – Gustavsviks gård och den 31 december 2029 för Dalvägen – 
Gustavsviksvägen.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten samt enheten för bygg och anläggning, daterad 
den 2 maj 2022 
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Bilaga 1 Förslag till yttrande om utbyggnad av vatten- och spillvattenanläggning i  
Sydöstra Boo, samt tillhörande underbilaga (Områdeskarta över Sydöstra Boo och skedes- 
och etappindelning Mjölkudden – Gustavsviks gård och Dalvägen – Gustavsviksvägen) 
 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till följande förslag till beslut:  
”Kommunstyrelsen beslutar att anta följande yttrande om utbyggnad av vatten- och 
spillvattenanläggning i Sydöstra Boo, Nacka:  
’Med anledning av länsstyrelsens begäran den 9 februari 2022 om komplettering av tidsplan 
gällande utbyggnad av vatten- och spillvattenanläggning i Sydöstra Boo inkommer Nacka 
kommun (”kommunen”) med följande yttrande.    
Det är av yttersta vikt att få på plats kommunal vatten- och spillvattenanläggning i inom de 
aktuella områdena av Sydöstra Boo så snart som möjligt. Kommunen anser att den i 
dagsläget beslutade tidsplanen med avslut 2024 är rimlig som bortre gräns och avser följa 
denna.’” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag – Gunnel Nyman Gräffs förslag och 
förslaget från exploateringsenheten samt enheten för bygg och anläggning.  
Ordföranden ställde därefter förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med förslaget från exploateringsenheten samt enheten för bygg och 
anläggning.  
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i behandlingen av ärendet på grund av jäv.  
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna, och 
ingav följande:  
”Att få kommunalt VA på plats i de aktuella områdena av Sydöstra Boo har minst sagt varit 
en utdragen process, och nu vill majoriteten skjuta projektet ännu längre fram i tiden. 
Redan på slutet av nittiotalet lyftes bristen på kommunalt VA i området upp som ett 
problem i kommunens VA-plan, och mot bakgrund av detta vore förslag till beslut om att 
skjuta på införandet ända till så sent som 2029 för vissa boende oerhört olyckligt. Vi 
Socialdemokrater anser att nuvarande tidsplan från Länsstyrelsen, där man satt olika 
tidpunkter med 2024 som gräns, borde följas. Det är viktigt för såväl de enskilda hushåll 
som ska anslutas till systemet, men även på ett större plan då anslutning av enskilda avlopp 
till kommunalt VA är en viktig miljöåtgärd som behövs redan nu, inte 2029.  
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Det är inte okomplicerat med två större byggprocesser i området på kort tid, men att det 
redan har dragit ut på tiden gör att det inte är lämpligt att skjuta på införandet ytterligare. 
Det är av många skäl viktigt att kommunen äger mark och vägar, inte minst för att 
underlätta denna typ av mer omfattande ombyggnadsprocesser. I denna process är det 
också viktigt att tillse att gatukostnadsersättningar hålls nere för att enskilda inte ska 
drabbas. Redan 2012 i “Program för Sydöstra Boo” pekades 2021 ut som ett målår. Så låt 
oss nu ge de boende i Sydöstra Boo den kommunala VA-anslutning de sedan länge borde 
ha fått!” 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”Tjänstemännen redogjorde på mötet för att socialdemokraternas förslag, att all utbyggnad 
av VA ska vara helt utbyggd 2024, är helt orealistiskt och inte genomförbart och på frågor 
om hur det då ska gå till kunde inte socialdemokraterna ge något svar alls. De hade inte 
heller kostnadsuppskattat sitt förslag. Hur höga kostnader vill de belasta fastighetsägarna 
med? Detta är oseriös politik och lek med andras pengar!   
Vi beklagar att utbyggnaden drar ut på tiden, men utan rådighet över marken och gatorna 
(det är enskilda vägar i området) och utan avtal med 700 fastighetsägare (det räcker med att 
någon säger nej) så går det inte att genomföra denna angelägna utbyggnad snabbare. Det är 
ett stort område och man måste bygga ut VA-nätet och vägarna så att man samtidigt kan 
komma fram till sina fastigheter och också göra det med omtanke om både skattepengar 
och fastighetsägarnas pengar.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan yrkar avslag på förslag till yttrande i det segslitna ärendet om VA-försörjning 
av nedanstående område. Bakgrunden till detta framgår ganska tydligt i nedanstående 
skrivning i tjänstehandlingen. Vår syn på ärendet är att vi inte tycker att va-försörjningen 
inte ska förlängas i tid ytterligare, i enlighet med lag och rutiner. Nacka har förvånande nog 
sluppit att följa VA-lagens syfte och kunnat dra ut på tiden för VA och därmed rening 
vilket får som effekt att den redan förorenade Baggensfjärden förorenas ytterligare. Det 
andra skälet som genomgående har åberopats av kommunen handlar om att man vill 
förlänga utbyggnaden därför att man planerar att exploatera vägarna och därmed lägga ned 
VA-rör samtidigt. Ett skäl som uttryckligen inte ska tas hänsyn till enligt lagen. Vi 
instämmer därmed i Länsstyrelsens krav. Här nedan följer utdrag ur tjänstehandlingen som 
bl a handlar om våra skäl.   
”Länsstyrelsen beslutade i februari 2019 att förelägga kommunen att senast den 31 
december 2022 bestämma verksamhetsområde och tillgodose behovet av dricksvattenoch 
spillvattentjänster genom en allmän anläggning i föreslagna detaljplaneområden för 
Mjölkudden-Gustavsviks gård, med undantag av Bergholmen, och 
DalvägenGustavsviksvägen. I september 2019 ändrade mark- och miljödomstolen 
länsstyrelsens beslut så att länsstyrelsens föreläggande ska vara uppfyllt senast den 30 maj 
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2024 för Mjölkudden-Gustavsviks gård respektive den 31 december 2024 för 
DalvägenGustavsviksvägen. Länsstyrelsen är tillsynsmyndighet över att kommuner fullgör 
sina skyldigheter enligt lag om allmänna vattentjänster. I februari 2021 begärde 
länsstyrelsen en skriftlig redogörelse av kommunens tidplan för utbyggnaden av vatten- och 
spillvattenanläggningen samt förklaring till eventuella förseningar. Som skäl för begäran 
angavs att kommunen i ett informationsbrev till fastighetsägarna inom aktuella områden i 
november 2020 informerat om att utbyggnaden av vatten- och spillvattenanläggningen kan 
påbörjas när detaljplanerna vunnit laga kraft. Detta överensstämde enligt länsstyrelsen inte 
med markoch miljödomstolens domar där det framhölls att tidpunkten för utbyggnaden av 
vattenoch spillvattenanläggningen inte ska knytas till detaljplanernas lagakraftvinnande och 
att försening av detaljplanerna inte bör hindra att områdenas behov av en allmän vatten- 
och spillvattenanläggning tillgodose.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Det är beklämmande att utbyggnaden av VA och spillvatten dragit ut så på tiden. 
Personligen kan jag tycka att det varit en klantig planeringsprocess där tidsplanen för 
utbyggnaden av VA i ett detaljplaneområde blir beroende av att detaljplanen i ett 
närliggande område vinner laga kraft, de flesta detaljplanerna i förnyelseområden brukar ju 
överklagas. Jag vet inte heller riktigt vad som har gjorts för att planera om efter rådande 
förutsättningar eftersom vi i Miljöpartiet inte har någon ledamot i kommunens VA-bolag 
som ska sköta utbyggnaden. Tyvärr är det nu som det är och de historiska besluten går inte 
att ändra på. Vi i Miljöpartiet saknar ett kostnadsberäknat förslag på vad det skulle kosta att 
bygga ut VA innan alla detaljplaner vunnit laga kraft. Vi anser att dock generellt att 
tidsplanen har dragit ut för långt på tiden, och att allt inom rimlighetens gräns borde göras 
för att 2024 som bortre gräns borde följas.” 
 
- - - - - 
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§ 169 KFKS 2022/301 

Remiss – Regional masshanteringsplan för Stockholms 
län 
Yttrande till Länsstyrelsen Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 8 april 2022. 
 

Ärende 
Nacka kommun har givits tillfälle att yttra sig över regional masshanteringsplan för 
Stockholms län. Det är Länsstyrelsen, Region Stockholm, Storsthlm, Trafikverket och 
Stockholm Stad som tillsammans har tagit fram en regional plan för cirkulär och 
resurseffektiv hantering av massor i Stockholms län. Nacka kommun har som medlem i 
Storsthlm bidragit till arbetet med planen genom att medverka i såväl projektgrupp som 
styrgrupp. Det övergripande syftet med masshanteringsplanen är att skapa förutsättningar 
för cirkulär och resurseffektiv hantering av massor i länet och en regional samsyn om 
åtgärder som behövs för att uppnå cirkulär och resurseffektiv hantering. Planen ska även 
bidra till att miljö- och klimatpåverkan från masshantering minskar. 
 
Flera av åtgärderna i masshanteringsplanen vilar på kommunerna att åtgärda och Nacka 
kommun har redan pågående arbete som svarar upp mot i stort sett alla.  
 
I förslag till yttrandet framförs i huvudsak att masshantering är en angelägen fråga för hela 
Stockholmsregionen. Stadsutvecklingen och tunnelbanans utbyggnad till Nacka både 
skapar och har behov av massor. För det fortsatta arbetet är det viktigt att de regionala 
företrädarna tar ansvar för de kunskapsunderlag och den samordning som behövs. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 2022 § 64 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 8 april 2022 
Bilaga 1. Förslag till yttrande, Enheten för strategisk stadsutveckling 2022-04-08 
Bilaga 2. Följebrev remiss 
Bilaga 3. Remiss regional masshanteringsplan 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är positivt att regionen har tagit fram denna masshanteringsplan 
i en tid då många stora bygg- och tunnelbaneprojekt pågår. Det är positivt att Nacka 
medverkar i både projektgrupp och styrgrupp och det övergripande syftet med planen 
instämmer Nackalistan i men har också tidigare efterlyst. Nyligen stod en artikel i Dagens 
Nyheter om behovet av masshanteringsplaner för Stockholmsregeionen och att en sådan är 
ett nödvändigt verktyg i ett tidigt skede i en exploatering och  inte ad hoc senare som det 
nu verkar ske. En annan viktig förutsättning är att man tar stor hänsyn till omkringboende 
nära stenkrossar och de buller- och dammkonsekvenser som dessa kan medföra. Slutligen 
måste det också planeras och räknas på en beräknad ökning av tillkommande transporter 
och en lämplig logistik för detta.” 
 
- - - - - 
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§ 170 KFKS 2022/143 

Remiss – En möjlighet till småskalig gårdsförsäljning av 
alkoholdrycker (SOU 2021:95) 
Yttrande till Socialdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till arbetsutskottets protokoll 
från den 10 maj 2022.  
 

Ärende 
I remissen föreslås ändringar i alkohollagstiftningen som innebär att småskaliga och 
oberoende producenter av hantverksmässigt tillverkade alkoholdrycker ges möjlighet att 
sälja begränsade mängder alkoholdrycker till besökare som genomgått ett studiebesök eller 
tagit del av en föreläsning på tillverkningsstället. 
 
I förslag till yttrande framförs i huvudsak att kommunen är positiv till utredningens förslag 
och att förslaget kan bidra till nya arbetstillfällen inom det lokala näringslivet med en 
positiv spridningseffekt på besöksnäring, hotell- och restaurangverksamhet. I yttrandet 
understryks vikten av att förslaget, om det genomförs, är kostnadsneutralt för 
kommunerna. Yttrande från Nacka kommun framgår av bilaga 1 till arbetsutskottets 
protokoll från den 10 maj 2022.  
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 2022 § 65, inklusive 
protokollsbilaga 1 (arbetsutskottets förslag till yttrande)  
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 21 april 2022 
Bilaga 1 Sammanfattning av SOU 2021:95. (För det fullständiga betänkandet se: En 
möjlighet till småskalig gårdsförsäljning av alkoholdrycker på www.regeringen.se) 
Bilaga 2 Tidigare förslag till yttrande från juridik- och kanslistaben, daterad 21 april 2022 
Bilaga 3 Protokollsutdrag socialnämnden den 29 mars 2022, § 31 
Bilaga 4 Socialnämndens synpunkter 
Bilaga 5 Tjänsteskrivelse socialnämnden 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Esa Örmä (SD), bifall 
till arbetsutskottets förslag.  
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Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L) och Sidney 
Holm (MP), bifall till juridik-och kanslistabens förslag till yttrande.  
 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till 
juridik- och kanslistabens förslag till yttrande, med följande ändringar:  

• Att i inledningstextens andra stycke, första meningen, ändras ordet “positivt” till  
“negativt”.  

• Att i inledningstextens andra stycke, andra meningen, stryks och ersätts med:  
“Förslaget kan bidra till att Sveriges unika alkoholmonopol hotas.”.  

• Att texten under avsnittet “EU-rättsliga förutsättningar för gårdsförsäljning med ett 
i övrigt bibehållet detaljhandelsmonopol (avsnitt 9)” stryks och ersätts med: “Nacka 
kommun bedömer att förslagen i remissen inte går att kombinera med ett bevarat  
detaljhandelsmonopol för försäljning av alkoholhaltiga drycker.”.  

• Att texten under avsnittet “Konsekvenser för folkhälsan (avsnitt 12.2.2)” stryks och 
ersätts med: “Förslaget att tillåta gårdsförsäljning av alkohol innebär ökad 
tillgänglighet till öl, vin och spritdrycker. En ökad tillgänglighet riskerar att öka 
människors konsumtion av alkohol. Gårdsförsäljning har till skillnad mot 
Systembolaget en inneboende vinstmöjlighet som motivation att sälja mer. Stor 
konsumtion av alkohol har en negativ påverkan på folkhälsan ur alla aspekter, 
medicinskt, socialt och utifrån barns välmående och trygghet.”.  

• Att avsnittet “Konsekvenser för det offentliga (avsnitt 12.2.4)” stryks.” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – arbetsutskottets förslag, 
Gunnel Nyman Gräffs förslag samt Karin Teljstedts förslag. 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen hade beslutet i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  
 
Votering begärdes. 
Ordföranden utsåg arbetsutskottets förslag som huvudförslag, och föreslog Karin 
Teljstedts förslag som motförslag.  
 
Votering begärdes för att avgöra motförslag.  
 
Votering om motförslag:  
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsen godkände följande beslutsgång:  
Karin Teljstedts förslag =JA 
Gunnel Nyman Gräffs förslag =NEJ 
 
För Karin Teljstedts förslag röstade: Gunilla Grudevall-Steen (L) Karin Teljstedt (KD), 
Mikael Carlsson (NL), Esa Örmä (SD) och Sidney Holm (MP). 
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För Gunnel Nyman Gräffs förslag röstade: Hans Peters (C), Johanna Kvist (S), Peter 
Zethraeus (M), Filip Wiljander (M), Helene Skantze (M), Gunnel Nyman Gräff (S) och 
Tomas Ottosson (V). 
Avstod: Mats Gerdau (M) 
 
Med 7 NEJ-röster mot 5 JA-röster konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade 
beslutat att utse Gunnel Nyman Gräffs förslag som motförslag.  
 
Huvudvotering:  
Ordföranden konstaterade därefter att kommunstyrelsens hade godkänt följande 
beslutsgång:   
Arbetsutskottets förslag =JA 
Gunnel Nyman Gräffs förslag=NEJ 
 
För arbetsutskottets förslag röstade: Hans Peters (C), Peter Zethraeus (M), Filip Wiljander 
(M), Helene Skantze (M), Esa Örmä (SD) och Mats Gerdau (M). 
För Gunnel Nyman Gräffs förslag röstade: Johanna Kvist (S), Gunnel Nyman Gräff (S) 
och Tomas Ottosson (V). 
Avstod: Gunilla Grudevall-Steen (L) Karin Teljstedt (KD), Mikael Carlsson (NL) och 
Sidney Holm (MP). 
 
Med 6 JA-röster mot 3 NEJ-röster konstaterade ordföranden slutligen att 
kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla arbetsutskottets förslag.  
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna, och 
ingav följande:  
”Betänkandet ”En möjlighet till småskalig gårdsförsäljning av alkoholdrycker” är ute på 
remiss. Utredningens förslag innebär att småskaliga och oberoende producenter av 
hantverksmässigt tillverkade alkoholdrycker ges möjlighet att sälja begränsade mängder 
alkoholdrycker till besökare som genomgått ett studiebesök eller tagit del av en föreläsning 
på tillverkningsstället. 
Förslaget att tillåta gårdsförsäljning av alkohol utmanar alkoholmonopolet och innebär 
samtidigt ökad tillgänglighet till öl, vin och spritdrycker. En ökad tillgänglighet riskerar att 
öka människors konsumtion av alkohol. Stor konsumtion av alkohol har en negativ 
påverkan på folkhälsan ur alla aspekter, medicinskt, socialt och utifrån barns välmående 
och trygghet. 
Vi reserverar oss därför mot beslutet.” 
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Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet, och ingav följande:  
”Vänsterpartiet instämmer i ovanstående reservationsmotivering från Socialdemokraterna”. 
 
Gunilla Grudevall-Steen reserverade sig mot beslutet för Liberalerna. 
 
Karin Teljstedt reserverade sig mot beslutet för Kristdemokraterna. 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet.  
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna: 
”Kristdemokraterna är principiellt inte emot gårdsförsäljning av lokalproducerad alkohol i 
små volymer. Vår ståndpunkt är att Systembolagets detaljhandelsmonopol ska värnas. 
Under förutsättning att Systembolagets detaljhandelsmonopol kan upprätthållas vill vi 
verka för en lagstiftning som möjliggör detta i begränsad utsträckning. 
Vi Kristdemokrater i Nacka instämmer i det tjänsteförslag till yttrande som behandlades i 
dagens KSAU (Dnr: KFKS 2022/143). Vi är därmed positiva till utredningens förslag om 
att möjliggöra småskalig gårdsförsäljning och instämmer i de medskick som 
tjänsteskrivelsen ger. Vi tror att utredningens förslag kan bidra till nya arbetstillfallen inom 
det lokala näringslivet och få en positiv spridningseffekt på besöksnäring, hotell- och 
restaurangverksamhet och samtidigt värna monopolet. 
Vi reserverar oss mot det alternativa yttrande som antogs och ställer oss inte bakom 
förslagen om varken en ökad försäljningsvolym, produktionsvolym eller lösare former för 
gårdsförsäljning. Förslaget är då inte längre ett förslag om gårdsförsäljning och öppnar upp 
för försäljning av stora mängder alkohol (alla dagar i veckan).  
Vi ser den i utredningen föreslagna försäljningsvolymen/enskild person/besökstillfälle som 
fullt rimlig och så även föreslagen maxgräns avseende produktionsvolym. Det i särklass 
mest vanligt förekommande är ölbryggerier. Gårdsförsäljning ska få bedrivas av den som 
”tillverkar alkoholdrycker småskaligt, oberoende och hantverksmässigt”. I utredningens 
förslag får ett bryggeri producera upp till 500.000 liter öl per år, vilket knappast kan anses 
vara en begränsande låg volym. För att en dryck ska hamna i sortimentet ”Lokalt och 
småskaligt” på Systembolaget ligger gränsen på en tiondel (50.000 liter öl/år). Samma 
förhållande gäller vin. 
Ett lokalt exempel är Nacka Bryggeri som på sin hemsida anger att de 2019 sålde 35.000 
liter öl till Systembolaget, restauranger/barer och livsmedelsbutiker. Ett sådan lokal 
producent skulle därmed kunna mer än tiodubbla sin volym utan att slå i taket. Når ett 
bryggeri över en halv miljon liter öl/år anser vi att man bör ställa sig frågan vad man lägger 
i begreppet ”gårdsförsäljning”. Utredningen föreslår att gårdsförsäljning endast får ske i 
samband med studiebesök eller föreläsning som erbjuds allmänheten mot betalning. Det 
borde i praktiken inte lägga någon större börda på producenten. 
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Värt att notera är även att genom Systembolagets så kallade utvidgade service ges de lokala 
alkoholproducenternas möjlighet att sälja sina produkter samtidigt som alkoholmonopolet 
värnas. Det går numera att beställa en gårds lokalproducerade varor till närmaste 
Systembolag. Varorna levereras fritt för såväl kund som leverantör.” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Kristdemokraterna instämde Gunilla 
Grudevall-Steen för Liberalerna.  
 
- - - - - 
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§ 171 KFKS 2022/343 

Remiss – Information om trafikförvaltningens förslag på 
trafikförändringar inför T23 
Yttrande över remiss, till Trafikförvaltningen Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag till yttrande, med följande tillägg under 
rubriken ”Sjötrafik”:  
 
”Tidtabellerna för pendelbåt 80 och buss 67 vid Blockhusudden behöver synkroniseras så 
att man undviker långa väntetider.” 
 

Ärende 
Nacka kommun har mottagit remiss från Trafikförvaltningen i Region Stockholm angående 
förändringar i buss-, båt- och spårtrafik som föreslås att genomföras i december 2022. I 
förslag till trafikförändringar presenteras justeringar av linjer i SL-trafiken.  
Det är väsentligt med en attraktiv och välfungerande kollektivtrafik i Nacka. Det blir 
särskilt viktigt med tanke på den ständigt pågående utbyggnaden av bostäder, 
samhällsservice och arbetsplatser. I och med Nackas bebyggelseutveckling ser trafikenheten 
att det finns ett stort behov av att ytterligare analysera kollektivtrafikens kapacitet samt se 
över busslinjenätets förändringsbehov under de kommande åren. Tunnelbanan kommer att 
vara ett nödvändigt och efterlängtat tillskott, men fram tills den är i trafik och efter det, 
krävs en välfungerande buss-, pendelbåts- och spårtrafik.  
Detta för att kollektivtrafiken alltid ska vara ett enkelt och attraktivt val i Nacka.  
 
Kommunstyrelsen tillstyrker de justeringar av kollektivtrafiken som föreslås i 
trafikförändringsremissen för 2023. Utöver detta föreslås ytterligare förbättringar såsom 
utökad busstrafik och större satsning på pendelbåtstrafik. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 2022 § 66 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 3 maj 2022 
Bilaga 1. Förslag till yttrande (Yttrandet har kompletterats utifrån kommunstyrelsens 

arbetsutskotts beslut om tillägg.) 
Bilaga 2. Information om trafikförvaltningens förslag på trafikförändringar inför T23 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag till yttrande, med följande tillägg 
under rubriken ”Sjötrafik”:  
”Tidtabellerna för pendelbåt 80 och buss 67 vid Blockhusudden behöver synkroniseras så 
att man undviker långa väntetider.” 
 
I ovanstående yrkande instämde Hans Peters (C), Johanna Kvist (S), Mikael Carlsson (NL), 
Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V), Esa Örmä (SD) och Gunilla Grudevall-Steen (L).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – Mats Gerdaus förslag– 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är positivt att Moderaterna tog till sig Socialdemokraternas förslag på tillägg till 
Nackas yttrande på trafikförändringarna. 
Socialdemokraterna yrkade på två tillägg som vi fick gehör för. Det ena handlade om att 
när SL ändrat sträckningen för linje 442 och dragit in hållplatserna vid Skogalund, Skvaltan 
och Nacka Forum norra behöver ett alternativ till den gamla sträckningen tas fram så att 
boende i övre Skogalund åter får goda möjligheter att resa med kollektivtrafiken.  
Vi fick också gehör för vårt yrkande om tillägg i Nackas yttrande att de bussar som kör från 
ytterområdena i Boo (exempelvis från Kummelnäs och Gustavsvik) bör i högtrafik köra på 
motorvägen efter Orminge centrum för att restiden ska kortas.  
Vi är nöjda med att ha kunnat enas med alliansmajoriteten i dessa viktiga frågor som berör 
många Nackabor.”  
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Mycket av det som tas upp i kommunens yttrande är bra och vi yrkar bifall till yttrandet i  
sin helhet. Vi skulle dock vilja påpeka några saker som vi kommer att ta upp i  
kommunstyrelsen. Dels så skulle vi gärna se att kommunen påtalade behovet av bättre  
kommunikationer och bättre samordning mellan kommunikationer i riktning till och från  
Värmdö. Majoriteten av invånare pendlar idag in till och från stan men många barn och  
vuxna pendlar också ut till och från Värmdö och det är svårare eftersom det ofta kan  
innebära långa väntetider på anslutningsbussar. Vi skulle vilja. Se en översyn kring detta  
och en bättre anpassning bland bussarna. Något vi också tycker är viktigt är att  
busshållplatserna skall upplevas som trygga och trevliga samt att det ska vara enkelt att ta  
sig till busshållplatserna. Här har kommunen också ett stort ansvar att göra det enkelt för  
alla inte minst äldre att ta sig till och från kollektivtrafik och hem. En åtgärd som t.ex. en  
hiss vid danvikshem skulle här underlätta för många. 
- - - - - 
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§ 172 

Övriga frågor 
 
Stadsdirektör Victor Kilén informerade om ett dödsfall rörande en elev hemmahörande vid 
en av Nackas kommunala skolor.  
Einar Fransson, produktionsdirektör Välfärd skola, informerade om de insatser som 
verksamheten nu satt in med anledning av detta. 
 
- - - - - 
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